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10 fejl, som ”alle” laver 
 
 
Med mindre 
Når det kan oversættes til unless på engelsk, skal det være i ét ord: 
Det er på beløbet, medmindre jeg siger andet. 
 
Knapt 
Kun hvis det betyder ’kortfattet’, skal det være med t. I alle andre tilfælde er det uden t: 
Virkeligheden var knap så idyllisk. 
 
Komma efter Kære + navn 
Det eneste tegn, der er tilladt efter indledningshilsner, er udråbstegn. Sæt aldrig komma. 
Kære julemand 
I år ønsker jeg mig en bamse, en trehjulet cykel og en lillesøster. 
Hilsen Kasper 
 
Ligeså 
Når det kan oversættes til just as på engelsk, skal det være i to ord: 
Løbere er efterhånden en lige så almindelig del af bybilledet som barnvogne og cyklister. 
 
Langt fra 
Hvis det betyder ’slet ikke’, skal det være i ét ord: 
Fogh fylder 60, men er langtfra færdig med politik. 
 
To mellemrum i træk 
Under redigeringen af en tekst kan der nemt opstå to mellemrum lige efter hinanden. Søg 
på to mellemrum for at finde alle stederne. 
 
Stadigt  
Hvis det betyder ’endnu’, ’fortsat’ eller ’hele tiden’ skal det ikke ende på t: 
Du kan stadig nå at lave et fastelavnskostume. 
 
Gletcher, ketcher, bolche, rutchebane og linie 
Ordene er med j: 
Gletsjer, ketsjer, bolsje, rutsjebane og linje – i modsætning til kaleche og ketchup.  
 
Strukket 
Ordet strukket findes ikke. Det hedder altid strakt: 
Min verden er strakt ud som tyggegummi. 
 
Max. og max 
Forkortelserne max. og max (med og uden punktum) findes ikke. Det skrives altid maks.: 
Her skal hækken være maks. 160 cm. 


